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» امام جمعه میانه «:» امام جمعه میانه «:
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تما م   نما یندگان تما م   نما یندگان 
 مجلس  ر شـو ه  گیر مجلس  ر شـو ه  گیر

  ا یر ان  خو د ر و    ا یر ان  خو د ر و    هستند هستند   !!

 میلاد با سعادت نهمین میلاد با سعادت نهمین
 اختر تابناک ولایت و هدایت  اختر تابناک ولایت و هدایت 

امام محمد تقی)ع( امام محمد تقی)ع( 
گرامی باد گرامی باد»جوادالائمه«  »جوادالائمه« 
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ن ذره ب�ی

شـــهید  بویـــژه  شـــهداء  خاطـــرۀ  و  یـــاد 
مقـــام  بـــه  کـــه  نبـــوی«  »علـــی  غـــواص 
شـــامخ شـــهادت نائـــل گشـــت گرامی  باد

خبر

با  آینده  سال  بودجه  می دهد  نشان  اولیه  ارزیابی های 
به  دست  نویسی  بودجه   همیشگی  مشکلات  همان 
گریبان است، درآمدهایی که احتمالا محقق نمی شوند 
و هزینه هایی که سال به سال سنگینی آن ها بر دوش 
دولت و اقتصاد ایران سنگینی می کند. کسری بودجه 
که به اذعان مقام های دولتی و حکومتی ام المصائب 
می ریزد،  تورم  آسیاب  به  آب  و  است  ایران  اقتصاد 
همچنان ترسناک  ترین کابوس بودجه ۱۴۰۲ به حساب 
بودجه  این  معتقدند  اقتصادی  کارشناسان  می آید. 
نمی تواند تحولی در اقتصاد ایجاد کند فقط می تواند با 

روزمرگی کشور را اداره کند. 
حال محیط زیست ایران خوب نیست؛ مواجه شدن ایران 
با چالش های محیط زیست نکته ای است که مسئولان 
نمی توانند آن را نادیده بگیرند. از بحران آب گرفته تا 
آتش  و  خشکی  و  زاگرس  جنگل های  رفتن  بین  از 
کوچکی  گوشه  تنها  این ها  کشور،  تالاب های  جان  بر 
از نمونه هایی است که هر روز در صدر اخبار رسانه ها 
قرار دارد. سازمان محیط زیست علت به تعویق افتادن 
می داند.  بودجه  کمبود  را  خود  برنامه های  از  بسیاری 
شوربختانه بحران های محیط زیستی ایران در حال تشدید 
است. گستردگی ماموریت های سازمان حفاظت محیط 
زیست از حراست عرصه های حفاظت شده تحت نظر 
آلودگی های هوا، آب  با  این سازمان گرفته تا مقابله 
و خاک در سراسر کشور، برنامه ریزی برای آماده سازی 
مخاطرات  با  مواجهه  جهت  در  اجرایی  های  دستگاه 
محیط زیستی گوناگون، مدیریت برنامه های کشور برای 
مبارزه با گرد و غبار و مدیریت پسماندها، انجام فرهنگ 
سازی محیط زیستی در سطح جامعه، ارائه آموزش های 
زیست محیطی به عموم مردم و سایر نقش هایی که 
این سازمان باید برای حفظ محیط زیست کشور ایفا کند، 
نشان می دهد که برخورداری از بودجه مناسب، از جمله 
به وظایف  برای عمل  این سازمان  نیازهای  مهمترین 
قانونی و نظارت بر جلوگیری از تخریب محیط زیست و 

تخلفات زیست محیطی است. 
لیست مشکلات و بحران  های محیط زیست ایران بلند 
است و هر روز یک عنوان دیگر به آن اضافه می شود. با 
این حال سهم چندانی از بودجه کشور نمی گیرد. به نظر 
می رسد هنوز صدای محیط زیست به دولت، مجلس و 
سایر نهادهای مرتبط نرسیده است. آن طور که در سند 
تحول دولت مردمی تاکید شده است، خشکسالی، گرد و 
غبار، آلودگی هوای کلانشهرها، تخریب تنوع زیستی و 

عدم تعادل بین حفظ محیط زیست و توسعه صنعتی 
و عمرانی، مهمترین چالش های محیط زیستی کشور 
آنها  بر  دارد  زیست وظیفه  هستند که سازمان محیط 
نظارت داشته باشد و تا حدی که قوانین به آن اجازه می 
دهد، برای مقابله با این چالش ها برنامه ریزی و عمل 
کند. اما نکته مهم این است که سازمان حفاظت محیط 
زیست یک دستگاه حاکمیتی است که در بسیاری از 
مسائل محیط زیستی، اختیارات اجرایی ندارد، بلکه صرفا 
می تواند نظارت کند یا هشدار بدهد. بودجه ای که دولت 
برای سازمان محیط زیست در نظر گرفته است نسبت 
به بودجه سال قبل بیش از ۷۲ درصد رشد داشته است 
اما با این حال، به باور متخصصان حوزه محیط زیست 

این بودجه هم تراز با محیط زیست کشور نیست و با 
وجود این که بودجه این سازمان در سال آتی بیش از ۷۰ 
درصد افزایش خواهد یافت، اما قطعا با توجه به مسائل 
کلان محیط زیستی کشور و تورم بالای ۴۰ درصدی، این 
افزایش محدود نمی تواند گره زیادی را از مشکلات حوزه 

محیط زیست باز کند. 
بررسی اعتبارات محیط زیست در سال های گذشته نشان 
می دهد که این سازمان همواره برای انجام ماموریت های 
خود با کمبود بودجه مواجه بوده است و این مساله نه 
تنها به کمبود نیروی انسانی و امکانات حفاظتی سازمان 

محیط زیست دامن زده، بلکه باعث شده است بسیاری 
از طرح های پژوهشی و آموزشی این سازمان ابتر بماند 
و دست این سازمان برای انجام وظیفه ذاتی اش بسته 
به  عوارض سبز  درصد  اختصاص ۲۰  این حال  با  باشد. 
محیط  زیست برای مقابله با آلودگی هوا، تأمین منابع 
زیست  محیط   از  حفاظت  ملی  صندوق  به  کمک  برای 
الگوی  اجرای  پیگیری  محیط بانی،  تجهیزات  تأمین  و 
کشت و حمایت از شهرک های گلخانه ای و شهرک های 
کشاورزی، کمک های مالی بلاعوض برای مبارزه با آفات 
و بیماری های دامی و گیاهی، حمایت از محیط زیست 
با تخصیص حقوق دولتی معادن به شهرستان هایی که 
معدن در آن جا قرار دارد، حمایت از طرح های آبخیزداری و 

اجرای طرح های افزایش بهره وری آب از محل اخذ جریمه 
از چاه های آب غیرمجاز، از ویژگی های بودجه ۱۴۰۲ در 
بخش محیط  زیست است. یقینا استفاده از ظرفیت تدوین 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ و لایحه بودجه برنامه هفتم برای 
رفع مشکلات و تنگناهای محیط زیست کشور ضروری 
است. سازمان حفاظت محیط زیست در چهارده معاهده 
و کنوانسیون بین المللی عضو است. این سازمان گام 
های بلندی را در حوزه دیپلماسی محیط زیست برداشته و 
حضور دائمی و فعال نماینده این سازمان در برخی از این 

معاهدات و کنوانسیون ها بسیار مهم است.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

سهم اندک محیط زیست از بودجه ء 
۱۴۰۲ با تورم 40 درصدی!

سارا نصرتی

پوتین:پوتین:  مهرداد تیموری

طرح جدید مجلس درباره مجازات افراد مشهور برای اظهارنظر پیش از مقامات رسمی 
به هیئت رئیسه مجلس رسید. بر اساس این طرح، افرادی که دارای موقعیت شغلی، 
اجتماعی، سیاسی، خانوادگی، علمی، فرهنگی و نظامی است و مطالبی را خلاف 
واقع بیان کند که بازخورد گسترده داشته باشــد، اگر از مصادیق افساد فی الارض 
نباشد، مشمول مجازات می شود. آنطور که در طرح جدید مجلس آمده، این افراد 
علاوه بر محکومیت به مجازات درجه سه به مجازات نقدی معادل ۲ برابر خسارات 
وارده محکوم می شوند و مسئول جبران خسارات وارده نیز هستند. همچنین این 
افراد به مدت پنج تا ۱۰ سال به محرومیت از حقوق اجتماعی و ممنوعیت به شغل و 
حرفه ای که منجر به شهرت آنها شده است، محکوم می شوند. اسامی امضاکنندگان 
بدین شرح است: حسینعلی حاجی دلیگانی، حسین جلالی، سید محمود نبویان، 
بهروز محبی نجم آبادی، فاطمه رحمانی، پروین صالحی مبارکه، محمدرضا احمدی، 
احمد حسین فلاحی، قاسم ساعدی، علی خضریان، حجت الله فیروزی، سید محمد 
مولوی، سیدالبرز حسینی، عبدالکریم جمیری، مجید ناصری نژاد، نصرالله پژمانفر، 
احمد محرم زاده یخفروزان، حسین حق وردی، سید علی یزدی خواه، علیرضا زندیان، 
مهدی روشنفکر، سید علی موسوی، کیوان مرادیان کوچکسرائی و حبیب آقاجری. 

افراد  مجازات  ح  طر نمایندگان  کدام 
کردند؟ امضاء  را  اظهارنظر  برای  مشهور 

بر اساس بخشنامه جدید منتشر شده از سوی گمرک، تعرفه های جدید واردات 
خودروهای مختلف با حجم موتور کمتر از ۱۲۰۰ سی سی تا بیشتر از ۲۰۰۰ سی 
سی از شــش درصد تا ۳۱ درصد تعیین شده که کاهش چشمگیری نسبت به 
تعرفه های فعلی ۶۰ تا ۹۰ درصدی دارد. در ادامه این بخشــنامه آمده است که 
»موارد مندرج در جدول فوق به جای مأخذ سود بازگانی ردیف های تعرفه مرتبط 
و متناظر جداول تعرفه منضم به آیین نامه اجرایی مقررات صادرات و واردات 
سال ۱۴۰۱ مبنای تعیین سودبازگانی علی الحساب قرار می گیرد. در خصوص سایر 
خودروهای غیر مرتبط)همانند خودروهای سواری، برقی هیبریدی یا با حجم 
موتور ۲۰۰۰ سی سی و بالاتر و... و بندهای متناظر در کتاب مقررات صادرات و 
واردات سال ۱۴۰۱ مبنای تعیین سود بازرگانی علی الحساب خواهد بود. ضمنا با 
توجه به اینکه اعمال مأخذهای سود بازرگانی جدول فوق( به دلیل قرار گرفتن دو 
یا بیش از دو مأخذ سود بازرگانی در یک ردیف تعرفه(، در سامانه جامع گمرکی 
میسر نیست جهت اجرای مأخذهای سود بازرگانی جدول فوق مقتضی است 
دستور فرمایید مابه التفاوت مربوطه در خانه )۰۴۹( اظهار نامه )خانه معافیت و 

تخفیفات( در گزینه »بخشودگی« و یا گزینه »سایر« اقدام شود.«

بر اساس بخشنامه جدید گمرک، تعرفه  
واردات خودرو چقدر کاهش یافت؟

محض اطلاعمکث

تعارض منافع در پرسپولیس؛

پروین، مطالبه گر سهام رایگان 
برای دوزاری ها!

چند سال پیش بود. هنوز بحث واگذاری و فروش 
سهام مطرح نبود. به دعوت »علی پروین« تعداد 
زیادی از پیشكسوتان پرسپولیس در دفتر باشگاه 

استیل آذین گرد هم آمدند.
رضا  اما  شد.  مطرح  زیادی  بحث های  روز  آن   
وطنخواه حرف دل همه را زد. خطاب به مرحوم 
البته  و  عابدینی  امیر  انصاریفرد،  عباس  حاج 
علی پروین گفت؛ »در همه ی این سال ها كه در 
پرسپولیس بودید! چرا یكبار -و فقط یكبار- از ما 
مناسبی  دفتر  اگر  امروز  نیاورید؟  به عمل  دعوت 
حسین  دفتر  در  باید  و  نداریم  شدن  جمع  برای 
گرفتنِ  نادیده  نتیجه  بیاییم،  گردهم  هدایتی 
همه ی ما )همایون بهزادی، جاسمیان، آشتیانی و 
اشاره به بقیه حاضرین( در اركان مختلف باشگاه 

پرسپولیس بوده است.
آری! روزگاری كه علی پروین سكاندار پرسپولیس 
پیشكسوتان  از  یكی  نداد  اجازه  هیچ گاه  بود، 
پرسپولیس  به  )باستثنای محمودخان خوردبین( 
را »دوزاری« خطاب  آن ها  نزدیك شود و همواره 
از  دلیلی  هر  بر  بنا  كه  روزی  از  اما  می كرد. 
جمع  با  شاهدیم  شد،  گذاشته  كنار  پرسپولیس 
به صف كشی  اقدام  از قدیمی ها)!(  كردن عده ای 
مطرح  سهام  واگذاری  بحث  روزیكه  از  و  كرده 
شده، خواهان اهدای سهام رایگان به پیشكسوتان 

است!؟
چقدر  پروین  درخواستِ  است؛  این  سوال  حال 
و  او  باید  دلیل  چه  به  و  چرا  است؟  مقبول 
شوند؟  برخوردار  رایگان  سهام  از  هم قطارانش 
را  اجازه ای  چنین  واگذاری  مدل  یا  قانون  كدام 
با  حتی  كه  می دهد  خصوصی سازی  سازمان  به 
علی  )كه  رسانه ای  جنجال آفرینی  و  هوچی گری 
واگذار  رایگان  سهام  دارد(  تبحر  آن  در  پروین 
نماید؟ به راستی! مگر پروین و امثالهم در همه ی 
داشتند  عایدی  كم  فوتبال  در  حضور  سال های 
)مقایسه كنید دارایی او را با ده ها دكتر و مهندس 

نخبه( كه حالا سهم خواهی می كنند؟
روزگاری كه همین فوتبالیست ها مدعی هستند 
با عشق فوتبال بازی می كردند و مثلًا با دریافت 
در  پرسپولیس  استخدام  به  هوندا  موتور  یك 
خرید  برای  ایران  شریف  ملت  از  خیلی  آمدند، 
حالا  بودند!  مستاصل  قسطی  آن هم  دوچرخه 
اینك قدرت در سایه پرسپولیس  چرا پروین -كه 
دشمن  و  دوست  شهادت  به  و  رود  می  بشمار 
می كند-  راهبری  را  باشگاه  مدیریت  كه  اوست 
باشد؟  رایگان  سهام  خواهان  صف كشی  با  باید 
آیا این ادعا مصداق عین تعارض منافع نیست؟ 
در جهان  دولتی  و حتی  باشگاه خصوصی  كدام 
فوتبال را سراغ دارید كه بازیكنان یا مربیانش بعد 
از بازنشستگی سهم خواهی كنند كه امروز علی 

پروین چنین مطالبه ای دارد؟

سرمقاله

مجید سعیدی
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اجتماعی

»سلاجقه« تأکید کرد:

لـزوم پرچمداری محیط زیست در توسعه  ء  کشور

محیط زیست

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت 
اقتصادی  ارزش گذاری  با  گفت:  زیست  محیط 
خدمات بوم سازگان و محیط زیست و تهیه نقشه 
از داشته های خود می توانیم پیشقراول توسعه در 

کشور باشیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی سلاجقه روز گذشته 
در نخستین همایش ملی جایگاه ارزش خدمات بوم 
از  افزود: یکی  ریزی کشور  برنامه  سازگان در نظام 
اهداف من ارزشگذاری اقتصادی محیط زیست کشور 
و منابع آن است تا داشته های خود را بشناسیم و 

مبتنی بر آن ها حرف بزنیم و تصمیم بگیریم.
وی اظهار داشت: زمانی ادعا شده بود که ۱۶۷ لایه 
اطلاعاتی کشور در سازمان محیط زیست رونمایی و 
سامانه ای برای آن راه اندازی شده است، مهم این 
است که بدانیم این سامانه به چه دردی می خورد؛ 
در واقع آن چیزی که اکنون درباره فقر داده ای کشور 
در زمینه محیط زیست بیان می شود؛ این ۱۶۷ لایه 
اطلاعاتی را تایید نمی کند، امیدواریم مسئولان این 
بخش این لایه ها را صحت سنجی و ارزیابی کنند، 
امیدواریم یک کار ملی اتفاق بیفتد و در یک بازه 
زمانی مشخص ببینیم چه داریم و از آن ها برای 

خواسته های کشور استفاده کنیم.
از  حتما  و  شده  انجام  ادعا  این  داد:  ادامه  وی 
مسوولان این بخش در سازمان می خواهم این ادعا 
را به منصه ظهور برسانند، در سال ۹۸ در سازمان 
پایگاه داده و  ایجاد  منابع طبیعی کشور به دنبال 
اطلاعات بودیم آن زمان آنجا مطرح می شد ۱۶ لایه 
این  گفتیم  که  دارد  وجود  مقیاس  هم  اطلاعاتی 
پایگاه راه بیفتد تا همه بتوانند از آن استفاده کنند 
در حالی که در سازمان محیط زیست گفته شده بود 
افتتاح  هم  آن  سامانه  که  اطلاعاتی  لایه   ۱۶۷ که 
خروجی  ببنیم  خواهیم  می  حالا  دارد  وجود  شد 
کار چیست، نمی پذیریم که اطلاعات غلط بیرون 
بیاید باید حتما این اطلاعات صحت سنجی شود تا 
آنچه که در بعد خدمات می خواهیم ارائه دهیم و 
ارزشگذاری کنیم یک واقعیت حداقل میانی داشته 

باشد.
گفتم  سازمان شدم  وارد  که  روزی  گفت:  سلاجقه 
حتما باید ارزشگذاری اقتصادی محیط زیست کشور 
ملموس و ناملموس انجام شود، قطعا کار سنگینی 
است اما این اتفاق باید بیفتد چون ما تا خودمان 
را نشناسیم نمی توانیم خسارت ها را احصا کنیم، 
نمی توانیم برای توسعه حرفی بزنیم از این رو یکی 
ارزشگذاری  بحث  سازمان  اصلی  کارهای  دستور  از 
امیدواریم داشته ها صحت سنجی  عنوان شد که 
شود، البته مسئولان این بخش در سازمان قول دادند 
کشور  تمام  برای  را  کار  این  بتوانند  ساله  یک  که 

انجام دهند.
قزوین،  جنوبی،  خراسان  استان   ۵ در  افزود:  وی 
گلستان، کردستان و کرمان که این کار انجام شده، 
دیدم خدماتی که در هر استان است مشابه استان 
دیگر نیست در برخی موارد تفاوت هایی وجود دارد 
از این رو باید یک همسان سازی برای کشور انجام 

شود که باید هر چه سریع تر صورت گیرد.
معاون رئیس جمهوری تاکید کرد: اگر ارزشگذاری 
توان  و  باشیم  داشته  زیستی  محیط  اقتصادی 
می  آن  از  بعد  کنیم؛  سازی  نقشه  را  اکوسیستم 
باید  توسعه  قطعا  برویم،  توسعه  سراغ  به  توانیم 
اتفاق بیفتد کشور بدون توسعه معنا و مفهومی ندارد 
و زنده نیست اما این توسعه باید با حفظ شاخص 
هایی محیط زیستی باشد؛ من و شما مکلفیم که 
توسعه را پشت در معطل نکنیم. الان سرمایه گذاران 
بسیار زیادی پشت درهای اقتصادی کشور هستند 

این سرمایه گذاران چه داخلی و چه خارجی باید به 
سمت و سوی توسعه بروند و کشور به آن ها نیاز 
دارد، صرفا در منابع نفت و گاز و هیدروکربنی کشور 
این زمینه  اما در  دارد  به زیرساخت و توسعه  نیاز 

اتفاقی نیفتاده است.
وی با اشاره به سرمای اخیر و تعطیلی برخی شهرها 
از جمله تهران گفت: این سرماها آنقدر نیست که 
در  چند  هر  بکشاند،  تعطیلی  به  را  کشور  بخواهد 
آلایندگی هم بحث هایی وحود دارد اما به هر صورت 
با اتفاقاتی که در کشور افتاد ما نیاز داریم توسعه 
دانش  باید  ها  توسعه  این  اما  بیفتد  اتفاق  هایی 
بنیان باشد و از آخرین فناوری استفاده شود، محیط 
باشد،  کار  پیشقراول  توسعه  در  باید  حتما  زیست 
متاسفانه لفظ ایست برای محیط زیست استفاده می 
شود که بسیار بی معنی است آن هایی که درکی از 
محیط زیست ندارند کلمه ایست را گذاشتند و آنرا 
مطرح می کنند، الان هم در مجامع اجرایی کشور 
از این الفاظ استفاده می شود و این چماقی بر سر 
محیط زیست کشور است در حالی که محیط زیست 

باید ارتقاء یابد.
سلاجقه افزود: ما باید این توان را داشته باشیم تا 
داشته های خود را ارزیابی و قیمت گذاری کنیم تا 
بتوانیم همزمان با آن کفه بارگذاری توسعه را هم 
داشته باشیم، داشته ها و توسعه را با هم قیاس 
از  را  چیزی  بیفتد  اتفاق  توسعه  اگر  ببنیم  کنیم 
دست می دهیم و چه خسارت و هزینه ای متوجه 
محیط زیست کشور می شود ، یعنی باید در ابعاد 
مختلف آلایندگی و تخریب معیار داشته باشیم در 

این صورت راحت تر می توان تصمیم گرفت، اگر 
این اتفاق بیفتد شک نکنید که برگ برنده با محیط 
رویکردی  این  با  امیدواریم  و  است  کشور  زیست 
دیگر  به سراغ  ما هر چه سریعتر  افتاده  اتفاق  که 
دستگاه ها برویم تا داشته های خود را برای سازمان 

بفرستند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست اظهار داشت: 
منابع  و  زیست  محیط  مجموعه  باید  گفتم  بارها 
طبیعی کشور به سراغ بقیه دستگاه ها برود، برنامه 
های ۱۰ ، ۲۰ و یا ۵۰ سال آینده دستگاه ها را بگیرد 
و با داشته های خود انطباق دهد و بهترین گزینه را 

برای توسعه کشور مشخص کند.
وی گفت: الان ان چیزی که دستگاه ها از ما انتظار 
سازمان  نیست،  ایستادن  ارزیابی  صف  در  دارند 
محیط زیست شبانه روز تلاش می کند تا طرح 
های توسعه ای کشور را در سطوح خرد و کلان 
پروژه معروف  آن ۴۱۱  برای  غربالگری کند، حتی 
هم کار غربالگری انجام شده است اما ما همچنان 
متهم هستیم به این که سازمان محیط زیست به 
بحث های ارزیابی، طولانی مدت پاسخ می دهد 
امیدوارم با مباحث زیرساختی که دارد اتفاق می 
افتد هر چه زودتر سراغ دستگاه ها برویم اطلاعات 
آن ها را بگیریم و با داشته های خودمان انطباق 
محیط  جنبه  از  را  استقرار  های  شاخص  دهیم، 
و  بگذاریم  کار  کنار  کش  خط  عنوان  به  زیستی 
بتوانیم  ها  پروژه  اجرای  از  بعد  و  قبل، حین  در 
و  دهیم  ارتقاء  و  سامان  را  کشور  زیست  محیط 
از آن سیر قهقرایی جلوگیری کنیم.منظور از ۴۱۱ 
داشتن  بدون  که  است  هایی  پروژه  همان  پروژه 
گزارش ارزیابی محیط زیست ردیف بودجه گرفته 
اند در حالی که بر اساس قانون پروژه ای که گزارش 
ارزیابی محیط زیست نداشته باشد شامل دریافت 
افزود:  جمهوری  رئیس  شود.معاون  نمی  بودجه 
امیدواریم در یک بازه زمانی مشخص بتوانیم نقشه 
ارزشگذاری اقتصادی محیط زیست کشور را مبتنی 
بر داشته های خود تهیه کنیم و از متولیان امر 
که  ای  این ۱۶۷ لایه  زودتر  می خواهیم هر چه 
ادعا شده را راستی آزمایی کنند.سلاجقه تاکید کرد: 
امیدواریم در یک بازه زمانی دو تا سه ساله این 
کار انجام شود سازمان محیط زیست آماده است و 
سعی می کنیم اعتباراتی برای آن تدارک ببینیم و 
نقشه داشته های کشور را تهیه کنیم تا بعد از آن 
سازمان محیط زیست سراغ همه دستگاه ها برود و 
بعد از تهیه نقشه دیگر دستگاه ها پشت در محیط 

زیست و صف طویل نخواهند ایستاد.

»معاون وزیر« خبر داد:

افتتاح 430 کیلیومتر مسیر 
بزرگراهی تا پایان سال 

معاون وزیر راه و شهرسازی از بهره برداری ۴۳۰ کیلومتر 
مسیر بزرگراهی از آغاز دهه مبارک فجر تا پایان سال 
خبر داد و گفت: دو اَبرپروژه آزادراهی و ریلی، آزادراه 
اصفهان- شیراز و خط آهن بستان آباد- خاوران نیز در 

آینده نزدیک افتتاح می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شرکت ساخت 
و توسعه زیربناهای حمل و نقل، »خیراله خادمی« 
با تبریک دهه مبارک فجر انقلاب اسلامی، افزود:  
از مهم ترین پایه های توسعه در هر کشور  یکی 
ساخت انواع راه ها است و این مهم در کشور با 
ریلی  شبکه  توسعه  آزادراهی،  مسیرهای  احداث 
و تکمیل کریدورهای ترانزیتی با جدیت و برنامه 
می شود.مدیرعامل  دنبال  سال ها  این  در  ریزی 
نقل  حمل و  زیربناهای  توسعه  و  ساخت  شرکت 
کشور، از افتتاح ۴۳۰ کیلومتر مسیر بزرگراهی از 
دهه مبارک فجر تا پایان سال جاری خبر داد و گفت: 
به  کشور  استان   ۱۳ در  بزرگراهی  مسیرهای  این 
ارزش هشت هزار میلیارد تومان با تمرکز بر تکمیل 
کریدورهای ترانزیتی و اتصال به کریدورهای بین 
المللی، توسعه مناطق محروم و رفع گلوگاه های 

ترافیکی احداث شده است.
۲ اَبر پروژه ریلی و آزادراهی در آستانه افتتاح

وی، پیشرفت فیزیکی ۹۵ درصدی دو ابر پروژه ریلی و 
آزادراهی کشور را یکی دیگر از اقدامات مهم در راستای 
توسعه شبکه حمل و نقل اعلام کرد و ادامه داد: احداث 
آزادراه اصفهان- شیراز و خط آهن بستان آباد- خاوران 
کارهای  اعظم  بخش  و  است  کار  پایانی  مراحل  در 
اجرایی آن ها به اتمام رسیده است و به محض مساعد 
آماده  باقی مانده  کارهای  اتمام  و  شدن شرایط جوی 

بهره برداری در آینده نزدیک هستند.
راه سازی  های  پروژه  احداث  در  خودکفایی  خادمی، 
از  را  ساخت  فناوری های  از  بسیاری  سازی  بومی  و 
مهمترین دستاوردهای بعد از انقلاب اسلامی دانست 
و گفت:  توانمندی و تخصص در ساخت خطوط راه آهن 
اسلامی  انقلاب  از  بعد  روسازی  بخش  در  ویژه  به 
به خصوص در دوره تحریم های ظالمانه علیه ایران، رشد 
چشمگیری یافت و همه فرآیندهای اجرای پروژه های 
راه سازی از طراحی تا اجرا و نظارت به وسیله مهندسان 
صدور  آماده  زمینه  این  در  شود.  می  انجام  داخلی 
خدمات فنی به کشورهای همسایه نیز هستیم.معاون 
طول  کیلومتر   ۱۵۰ به  اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
اسلامی،  انقلاب  از  پیش  کشور  جاده ای  شاهراه های 
اضافه کرد: پیش از انقلاب اسلامی هیچ بزرگراهی در 
کشور موجود نبود و امروز این رقم به ۲۰ هزار کیلومتر 
بزرگراه در حال بهره برداری و ۶ هزار کیلومتر مسیر در 

دست اجرا رسیده است.
وی تاکید کرد: طبق برنامه ریزی انجام شده در آینده 
و  بزرگراه  صورت  به  کشور  شریانی  مسیرهای  اکثر 
آزادراه در دسترس هموطنان قرار می گیرد.خادمی، 
رشد ۱۸ برابری طول شبکه آزادراهی پس از انقلاب 
و گفت: طول شبکه  دانست  توجه  قابل  را  اسلامی 
آزادراهی در حال بهره برداری از ۱۵۰ کیلومتر پیش 
از انقلاب اسلامی به ۲ هزار و ۹۰۰ کیلومتر در حال 
حاضر رسیده است و برنامه بلند مدت در این حوزه 
ساخت ۱۰ هزار کیلومتر مسیر آزادراهی در کشور است 
دست  در  میزان  این  از  کیلومتر   ۱۰۰ و  هزار   ۲ که 
احداث قرار دارد.وی درباره تکمیل راه های روستایی 
بعد از انقلاب اسلامی توضیح داد و گفت: پیش از 
انقلاب اسلامی کمتر از یک هزار کیلومتر راه روستایی 
آسفالته در کشور موجود بود و بسیاری از روستاها 
بودند که در حال حاضر ۱۲۲ هزار  راه مناسب  فاقد 
کیلومتر راه روستایی در کشور موجود است که حدود 

۹۰ هزار کیلومتر آن آسفالته است.

راه و شهرسازی

 ســاجقه: اگر ارزشــگذاری اقتصادی محیط 
زیســتی داشــته باشــیم و تــوان اکوسیســتم را 
نقشــه ســازی کنیــم؛ بعــد از آن مــی توانیــم بــه 
ســراغ توســعه برویم، قطعا توســعه بایــد اتفاق 
بیفتــد کشــور بــدون توســعه معنــا و مفهومــی 
ندارد و زنده نیست اما این توسعه باید با حفظ 
شاخص هایی محیط زیستی باشد؛ من و شما 
مکلفیم که توســعه را پشــت در معطل نکنیم. 
الان سرمایه گذاران بسیار زیادی پشت درهای 
اقتصــادی کشــور هســتند این ســرمایه گذاران 
چه داخلی و چه خارجی باید به ســمت و ســوی 
توســعه بروند و کشــور به آن ها نیاز دارد، صرفا 
در منابــع نفــت و گاز و هیدروکربنی کشــور نیاز 
بــه زیرســاخت و توســعه دارد امــا در این زمینه 

اتفاقی نیفتاده است.
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داستان جلد

دستگیری کارمند اداره دولتی البرز به دلیل دریافت رشوه
جرم  به  البرز  ادارات  کارکنان  از  یکی  دستگیری  از  البرز-  اقتصادی  امنیت  پلیس  -رئیس  افشاری«  »مهدی  سرهنگ 
ارتشاء خبر داد و گفت: در بازرسی از دفتر متهم ۲۰۰ عدد سکه یک گرمی به ارزش چهار میلیارد ریال کشف شده است. 
شهروندان می توانند اخبار و اطلاعات خودشان در زمینه جرائم اقتصادی را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اعلام کنند.

فرمانده انتظامی شهرستان کرج از کشف ۳ تن چسپ تقلبی و پلمب یک مرکز بسته 
بندی چســپ با برند تقلبی خبر داد. سرهنگ »علی قاسم پور« گفت: در پی دریافت 
اخباری مبنی بر بســته بندی چســپ های تقلبی در یک واحد صنعتی در شــهرک 
صنعتی سردارآباد ماهدشت، بررسی موضوع در دستورکار عوامل انتظامی قرار گرفت. 
ماموران به محل مورد نظر اعزام شدند و در بازرسی از آنجا ۳ تن چسپ قاچاق و تعداد 
قابل توجهی برچسب های جعلی را کشف کردند. در این زمینه یک نفر دستگیر و به 
همراه اموال مکشوفه به مراجع قضایی تحویل شد. ارزش واقعی چسپ های تقلبی 

کشف شده توسط کارشناسان حدود ۴ میلیارد ریال برآورد شده است.

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز از اجرای طرح زوج 
و فرد خودروها از ۲۳ بهمن تا پایان سال در مرکز استان خبر داد. »احمد 
افضلی« - اظهار کرد: این طرح با هدف انتظام بخشی به تردد وسایل نقلیه 
و کاهش ترافیک در هسته مرکزی شهر کرج با توجه به ایام پایانی سال 
که با حجم بالایی از ترددها مواجه هستیم، اجرا می شود. در این راستا از 
شهروندان درخواست می کنیم ضمن همکاری با عوامل خدوم راهنمایی و 
رانندگی از تردد در محدوده های مشخص شده خودداری کنند. با اجرای این 

طرح حدود ۴۰ درصد از ترافیک شهر کرج کاهش خواهد یافت.

سوژه نقل قول

ج  کاهش ۴۰ درصدی ترافیک کر
ح زوج و فرد  با اجرای طر

کشف ۳ تن چسپ تقلبی به ارزش 
۴ میلیارد ریال در ماهدشت 

امام  والمسلمین محمدی،  الاسلام  اخیراً حجت 
قضائیه  قوه  از  انتقاد  با  میانه  شهرستان  جمعه 
را محکوم به  این دو  و مجلس شورای اسلامی، 

ضعف در عملکرد کرد.
دنیای  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اقتصاد؛ امام جمعه شهرستان میانه اظهار داشت: 
نمایندگان مجلس همه شان از دم، تا پایشان به 
مجلس می رسد، وارد معامله با ایران خودرو شده 
و خودروی خودشان را می گیرند و دیگر کاری با 
کار،  این  که  می کنم  اعلام  من  ندارد.  هیچ چیز 
رشوه است و حاضرم در هر دادگاهی پاسخگوی 
این ادعا باشم. همین می شود که خودروساز یک 
پراید را به بهای ۳۰۰ میلیون تومان به این مردم 
تحمیل می کند. چنین نماینده ای چطور می تواند 

مطالبه گر باشد و از حقوق ملت دفاع کند؟
امام جمعه میانه همچنین با انتقاد از قوه قضائیه 
و  قوه قضائیه  کرد:  تصریح  آن  قوانین ضعیف  و 
مجلس وارد چنان بازی ای شده اند که وقتی یک 
زن پس از سال ها زندگی مشترک و جدایی، حق 
خود را می خواهد بلافاصله شوهرش تمام اموالش 
دست  و  می کند  خواهرش  یا  مادرش  به نام  را 
قوه قضائیه  و  می ماند  کوتاه  اموال  از  همسرش 
آن جُربزه را ندارد که گوش این شوهر یا خرخره 
اداره ثبت را بگیرد که چرا این کار صوری را انجام 
زیرمجموعه  ثبت  اینکه سازمان  علیرغم  داده ای؟ 
خود قوه قضائیه است. این قوانین هرگز درد مردم 
را دوا نکرده است و باید اصلاح شود. این قوانینِ 
متعلق به سال های ۴۳ و ۴۴، نمی تواند مشکل 

کارگر یا کارفرما را حل کند.
تند  واکنش  میانه،  جمعه  امام  سخنان  این  اما 

نمایندگان مجلس را در پی داشته است. 

در جلسه مجلس، برخی نمایندگان ضمن رد ادعای 
رشوه گیری، خواستار نظارت بیشتر بر عملکرد ائمه 
سلیمی  علیرضا  الاسلام  حجت  شده اند.  جمعه 
در جلسه علنی روز یکشنبه، ۹ بهمن ماه مجلس 
داشت:  اظهار  شفاهی  تذکر  طی  اسلامی  شورای 
را  اتهاماتی  جمعه  ائمه  از  یکی  اخیرا  متاسفانه 
متوجه تمام نمایندگان مجلس کرده که امیدوارم 
رشوه  اتهام  باشد.  نداشته  خبر صحت  این  اصل 
گیری، زیبنده نمایندگان مجلس نیست و حرمت 
مومن واجب است و باید مورد توجه قرار گیرد. 
همه ما باید در اظهارنظر خود دقت کنیم و نباید 
هر خبری به عنوان خبر قطعی اعلام شود. حتما 
امیدوارم هر چه  و  باشند  ملتزم  باید  افراد  همه 
سریعتر این مساله اصلاح شود و نباید از تریبون 

نماز جمعه این مباحث مطرح شود.
داشته  بر عهده  را  ریاست جلسه  نیکزاد که  علی 

در پاسخ به تذکر این نماینده گفت: قطعا طرح 
این مباحث علیه مجلس کار نامناسبی بوده چرا 
مقام  سوی  از  بارها  اسلامی  شورای  مجلس  که 
معظم رهبری عنوان انقلابی گرفته است. همه ما 
به دنبال این هستیم که انقلابی بمانیم و توصیه 
می کنیم افراد پیش از آنکه مطلبی را مطرح کنند، 
در وهله اول تحقیق کنند، جمع نبندند و بدانند 
تریبونی مانند تریبون نماز جمعه بسیار مقدس 

است و نباید در این فضا بی تقوایی شود.
مجلس  در  میانه  نماینده  حسینی،  مرتضی  اما 
شورای اسلامی نیز در تذکر شفاهی گفت: اخیراً 
مردم  جمع  در  شهرستان ها  از  یکی  جمعه  امام 
تمام نمایندگان مجلس را متهم به رشوه خواری 
ایران  نمایندگان رشوه گیر  کرده و گفته که همه 
حرمت شکنی  و  تهمت زنی  این  هستند.  خودرو 
به  آشکار  اهانت  و  بی تقوایی محض  نه تنها یک 
ساحت منتخبین مردم است بلکه با بدیهی ترین 
دارد.  مغایرت  عقلانیت  و  منطق  و  اخلاق  اصول 
هیچ انسان خداترس و با ایمانی کل یک مجموعه 
را مورد افترا قرار نمی دهد. از شورای سیاست گذاری 
ائمه جمعه می خواهیم با نظارت موثر و مستمر 
نگذارد بعضی از افراد با بدزبانی مرزهای اخلاق را 
زیرپا بگذارند و به جای تقوای الهی درس عبور از 
خطوط قرمز به مردم بدهند. ضمن احترام به محضر 
تأکید کنیم متأسفانه  باید  امامان جمعه  قاطبه 
برخی از ائمه جمعه با دخالت های غیرکارشناسی 
و غیرسازنده و اظهارنظرهای غیرمسئولانه نه تنها 
در حل مشکلات نقشی ایفا نمی کنند بلکه به آن 
می افزایند و در خطابه های خود حد و مرزی را 
محترم نمی شمارند. بنابراین ضروری است شورای 
را به طور  سیاست گذاری ائمه جمعه این مسئله 

جدی تحت مدیریت و کنترل قرار دهد.

»امام جمعه میانه«:

تمام نمایندگان مجلس رشوه گیر ایران خودرو هستند!
»رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 

استان« خبر داد؛

 دستگیری باند سارقان
 ۶۰ میلیاردی در کرج

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان البرز از 
شناسایی و دستگیری سارقان منزل در کرج با اعتراف به 
۱۱ فقره سرقت خبر داد. سرهنگ »محمد نادربیگی« گفت: 
در پی وقوع چند فقره سرقت منزل در مناطق عظیمیه 
دستور  در  موضوع  بررسی  کرج،  شهر  بنفشه  شهرک  و 
کار ماموران پلیس آگاهی استان قرار گرفت. همچنین 
آگاهی مشخصات  پلیس  پیگیری های  و  تحقیقات  در 
خودروی سارقان شناسایی و در اختیار گشت های انتظامی 
قرار گرفت و در ادامه ماموران کلانتری ۴۰ جهان نما در 
حین گشت زنی به یک خودروی پژو پارس پلاک مخدوش 
مشکوک شدند و پس از تعقیب و گریز و اقدامات پلیسی 
کردند.سرهنگ  دستگیر  را  متهمان  و  متوقف  را  خودرو 
دستگیر  متهم  عملیات ۳  این  در  داد:  ادامه  نادربیگی 
شدند و آلات و ادوات سرقت از خودرو متهمان کشف شد. 
سارقان در مواجهه با اسناد و مدارک جمع آوری شده از 
سوی کارآگاهان به ۱۰ فقره سرقت منزل در مناطق عظیمیه 
و شهرک بنفشه و همچنین یک مورد سرقت در تهران 
این پرونده  معترف شدند. کلیه مالباختگان و شاکیان 
شناسایی شدند و ارزش تقریبی کالا های به سرقت رفته 

توسط این باند ۶۰ میلیارد ریال برآورد شده است.

با حضور مسئولین استانی و اصحاب رسانه؛

آئین اختتامیه هفتمین جشنواره 
رسانه ای »ابوذر« البرز برگزار شد

آئین اختتامیه هفتمین جشنواره رسانه ای ابوذر استان 
البرز ظهر دوشنبه با حضور مسئولین استانی و اصحاب 
رسانه و سخنرانی سردار علیرضا حیدرنیا، فرمانده سپاه 
میلاد  سالن  در  البرز  استان  )ع(  مجتبی  حسن  امام 
کرج برگزار شد. از مجموع ۴۱۴ اثری که در بخش های 
گزارش  سرمقاله،  و  یادداشت  خبری،  گزارش  مصاحبه، 
تحقیقی و تحلیلی، تیتر، اینفوگرافیک، موشن گرافیک، 
عکس، کلیپ و گزارش ویدئویی و پادکست، توسط پنج 
داور مورد ارزیابی قرار گرفتند، ۲۲ اثر برگزیده شدند که در 

این مراسم از صاحبان آنها تجلیل به عمل آمد.
در بخش مصاحبه، صدیقه صباغیان از پایگاه خبری دیده 
بان البرز، حائز رتبه اول، معصومه مهتاب از خبرگزاری ایرنا 
حائز رتبه دوم و وجیهه سادات حسینی از خبرگزاری ایکنا 
حائز رتبه سوم شدند. در بخش گزارش تحقیقی نیز، مژگان 
السادات سجادی از خبرگزاری ایرنا رتبه دوم و طیبه جواهری 
از خبرگزاری فارس، رتبه سوم را کسب کرد. حائزین رتبه های 
اول، دوم و سوم بخش گزارش خبری به ترتیب، فاطمه دانایی 
از خبرگزاری شبستان، نوشین طهماسبی از خبرگزاری ایرنا 
و حدیثه ترابی از هفته نامه شهروند البرز بودند. در بخش 
پایگاه  و  بسیج  از خبرگزاری  مینا صدیقیان  نیز،  یادداشت 
خبری دیده بان البرز رتبه اول، مهدی عبادی از پایگاه خبری 
البرز، رتبه دوم و سمیرا مرادی از روزنامه شروع  پیشتازان 
رتبه سوم جشنواره را به خود اختصاص دادند. همچنین در 
بخش فیلم، مهدی مرادی از خبرگزاری ایرنا حائز رتبه اول، 
فواد ابراهیمیان، فعال فضای مجازی حائز رتبه دوم و سید 
فاطمه  و  مجازی  فضای  فعال  ذاکرحسینی،  محمدحسین 
بخش  در  شدند.  سوم  رتبه  حائز  نیز  صداوسیما  از  ادهم 
عکس نیز، محمدمهدی پورعرب از خبرگزاری ایرنا رتبه دوم 
و عباس شریعتی از خبرگزاری تسنیم رتبه سوم را کسب 
کرد. در بخش موشن گرافیک نیز، طاهره باجلان رتبه اول، 
زینب سلمانی، رتبه دوم و مینا دهقاندار، از فعالان فضای 
مجازی رتبه سوم جشنواره را از آن خود کردند. همچنین در 
بخش پوستر، محمدمهدی خدابنده فعال فضای مجازی و در 
بخش اینفوگرافیک نیز، سید ماهان شریفی از خبرگزاری پانا 

شایسته تقدیر شدند.

محض اطلاع

رویداد
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داود احمدی بلوطکی

پرونده ثبت جهانی »هگمتانه و مرکز تاریخی همدان« تحویل یونسکو شد
تاریخی  مرکز  و  »هگمتانه  ثبت جهانی  پرونده  گفت:  دستی-  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر  مقام  -قائم  دارابی«  »علی 
محوطه  از  گستره ای  پرونده  این  گفت:  مسئله،  این  بیان  با  شد.وی  یونسکو  تحویل  میراث جهانی  فهرست  در  درج  منظور  به  همدان« 
می شود. شامل  را  محدوده  این  تاریخی  خیابان های  و  بوعلی سینا  آرامگاه  همدان،  تاریخی  بازار  شهر،  مرکزی  میدان  هگمتانه،  باستانی 

دست به نقد

نگاهی به فیلم »روزهای بهتر« ساختۀ »دِرکِ تسانگ«؛

مصائب نیان؛ قلدری، خودکشی و خشونت... 
با  تسانگ«  »درک 
فیلم »روزهای بهتر« 
داستان دو فرد منزوی و گریزان از اجتماع را که در هدف 
تفاوت دارند و در چشم  جامعه مشترکند روایت می کند و 
تصادفی  انسان  دو  میان  ارتباطی  هیچ  که  می دهد  نشان 
را  آن ها  زندگی هر دوی  اتفاقی،  بظاهر  رابطه  این  نیست؛ 

بطریقی نجات می دهد.
حال  در  دونگیو(  )ژو  نیان«  »چن  چین،  کشور  در  جایی 
تدریس زبان انگلیسی است. یک دختر نوجوان خجالتی در 
کلاس درس، او را به یاد گذشته خودش می اندازد و فکر 
او به چهارسال پیش و به سال 2011 برمی گردد. زمانیکه او 
دانش آموز دبیرستانی در »آنکیاو« بود و برای شرکت در آزمون 
ورودی دانشگاه ملی تحصیل می کرد. روزی در مدرسه، تنها 
دوست او »هو شیائودی«، با انداختن خود به حیاط مدرسه 
خودکشی می کند. در میان همه دانش آموزان که مشغول 
عکس گرفتن با تلفن های خود بودند، »چن نیان« تنها کسی 
با  او حتی  را پوشاند.  او  بود که قدم جلو گذشت و بدن 
پرسش های مکرر مدیران مدرسه و پلیس، حرفی برای گفتن 
ندارد اما در خلوت خود احساس گناه می کند که چرا در دفاع 
از دوستش در مقابل زورگویی دختران قلدر مدرسه، کاری 
نکرده است. مادر او کالاهای قاچاق می فروشد و پس از آزار 
و اذیت طلبکاران، در جایی مخفی می شود و »چن نیان« 
را تنها می گذارد. مرگ شیائودی عارضه ای جانبی به همراه 
داشت که باعث شد تا »چن نیان«، به هدف جدید سه قلدر 
مدرسه تبدیل شود. در حالیکه قلدرها با گذشت زمان شرورتر 
می شدند. نیان از شیائو بی)جکسون یی( که جوانی بزهکار 
است برای حفاظت از خود کمک می گیرد تا بتواند چند روز 
باقی مانده تا آزمون را از سر بگذراند. در نهایت بین این دو 
پیوندی عمیق ایجاد می شود. پیوندی که باعث می شود که 

»چن نیان«به آزمون نزدیک و به آزادی نزدیک تر شود.
فیلم همچنان که به عنوان محور، تصور قدرتمندی از قلدری 
رسیدگی  نحوة  و  مدرسه  خود  به  بردارد،  در  را  مدرسه  در 
دارد.  مستقیم  اشارة  هم  مهم  موضوع  این  به  دولت ها 
»روزهای بهتر«، به همان اندازه که بر روی فشار دانش آموزان 
تمرکز دارد، به مشکلات عمیق دیگری در جامعه، مانند عدم 
تمایل به درگیر شدن در بدبختی دیگران )با اشاره به عوارض 
تلفن های هوشمند(، خشونت روزمره و عدم کفایت والدین 
حالیکه  در  نشان می دهد  فیلم همچنین  دارد.  اشاره  هم 
پلیس قادر نیست مسئله را حل کند، نوجوان به آغوش یک 
جنایتکار پناه می برد تا از او مراقبت می کند. موضوع قلدری، 
ناکارآمدی کارآگاهان پلیس در برابر دیوار بی تفاوتی مدرسه، 
والدین روانشناس نما و جنگ اعصاب و فشار دانش آموزان، 
به عنوان مشکلاتی  مطرح می شوند  به طور مساوی  همه 
که هم در خودکشی شیائودی )نوعی( و هم در مشکلات 

بی پایان چن نیان )نوعی( نقش دارند.
سه پیرنگ مهم در این فیلم وجود دارد که بی ارتباط به هم 

نبوده و در دل روایت هضم می شوند:
1. داستانی در مورد قلدری در دبیرستان؛

2. داستانی درباره فشار زیادی که به نوجوانان وارد می شود تا 
عملکرد آکادمیک خوبی داشته باشند؛

3. یک داستان عاشقانه درباره اینکه دو نوجوان در حضور 
یکدیگر قدرت پیدا می کنند.

فیلم در سطوح پنهان به ما می گوید که چگونه آزار و اذیت، 
مصنوع فشار است. موضوعی که در ابتدای فیلم و برخورد 
مخاطب با نیان در زمان خودکشی شیائودی به نمایش در 
می آید. ظرافت و اظهارنظر احساسی که این سکانس می شود 
در هیچ کجای فیلم یافت نمی شود و برداشت درستی را 
القاء می کند: قهرمان ما قرار است با واقعیاتی سخت و تلخ 

روبرو شود.
یعنی  جامعه  مهم  موسسة  دو  هر  بهتر«  »روزهای  در 
مدرسه و خانواده، از نظر عدم حضور در فیلم می درخشند. 
فقط  هم،  فیلم  در  مسئول  به عنوان  حضورشان  اندک 

ایجاد مشکلات بیشتری کرده و نارسایی شان را برجسته تر 
جزئی،  جرایم  به  فیلم  این  ثانویه،  سطح  در  ضمناً،  کرد. 
آسیب های شبکه های اجتماعی )و نقش آن ها در زورگویی( 
و خشونت هایی که به نظر می رسد بر بخش بزرگی از جامعه 

چین تسلط دارد می پردازد؛ به ویژه عدم کارآمدی پلیس:
با دستاورد کمی که کاراگاه جوان در حمایت نیان دارد و 
وقتی مقامات، نیان را بارها ناامید می کنند، او برای محافظت 
در برابر حملات مکرر زورگویان به سراغ جنایتکار خرده پایی 
اظهار  فوق الذکر،  عناصر  عمده  می رود.  بی«  »شیائو  چون 
نظری در مورد نحوه کار جامعه به عنوان یک »کل« است که 
در این حالت صرفاً به عنوان منبع فشار یا حتی ظلم و ستم 

برای اجزایش ارائه می شود.
خانواده در این فیلم به شکل معکوس و نومید کننده ای 
به نمایش در می آید. درست است که »چن نیان« تنها 
کسی است که نجابت پوشاندن بدن دوستش را دارد و 
یک عمل ساده انسانی را از خود بروز می دهد. اما این 
کمک نمی کند که همه چیز در خانه او عالی به نظر برسد 
و این عمل محصول تربیت خانوادگی وی باشد. او توسط 
فروش  با  را  خود  زندگی  که  شده  بزرگ  تنها  مادر  یک 
کالاهای غیرقانونی تأمین می کند و  همیشه سعی دارد 
تا بوسیله فرار، یک قدم جلوتر از طلبکاران و پلیس باشد. 
همکلاسی های او هم خیلی وضع بهتر از این را ندارند. 
یا رفتار  بد رفتار می کنند و  یا  یا غایب هستند  والدین 

قلدرمآبانه فرزندانشان را پوشش می دهند.
برخورد با چنین فیلم نامه هایی می تواند سلیقه ای باشد و 
که  می چرخاند  عاطفی  پاشنة  بر  را  رویکردش  »تسانگ« 

خشن تر از بعد فیزیکی است. او بجای برخورد فیزیکی و 
تحت  عواطف  برانگیختگی  طریق  از  را  مخاطب  خشونت، 
کنترل خود درآورده و از نظر روانی او را کنترل می کند. در این 
روش و از ابتدا، مخاطب هرگز بدن شیائودی را به عنوان یک 

جسد نمی بینند، اما شاهد واکنش های مبهم همکلاسی های 
او در سراسر مدرسه می شود که برای جای گیری در موقعیت 
درستی برای گرفتن عکس، ضبط فیلم و ارسال پیام، بین 

یکدیگر جنجال به پا می کنند.
حتی با مشاهده خون و کبودی صورت نیان هم نباید اشتباه 
برداشت کنیم؛ خود خشونت هدف »روزهای بهتر« نیست، 
اما پیامدهای بعدی آن است که از نظر کارگردان فاجعه بار 
است و به تصویر کشیده می شود. »تسانگ« این مفهوم را 
پس از کمرنگ شدن کبودی ها و بهبودی زخم ها برجسته 
باقی  زیرا درد  قربانیان خشونت، نجات نمی یابند  می کند؛ 
می ماند و این نقطه قوت »روزهای بهتر« است که چرا پس 

از اتمام فیلم، آوایش در روح مخاطب طنین انداز می ماند.
»تسانگ« در درک نحوه واکنش افراد در برابر سوءاستفاده 
کاملاً بی تفاوت عمل می کند اما از سوی دیگر، تمرکز خود 
این  پیامدهای  بررسی  در  شخصیت ها  نمایش  صرف  را 
بی مسئولیتی اجتماعی می کند. او از این تمهیدش، از طریق 
مرگ شیائودی رونمایی می کند و در اشل بزرگتر و از طریق 
»بی« آن را ادامه می دهد. از نظر او بین این دو شخصیت 
طرد شده اند.  جامعه  از سوی  آن ها  هردوی  نیست.  فرقی 
مورد  در  تا  از مخاطب می خواهد  مداوم  به طور  »تسانگ« 
احساسات خود نسبت به شخصیت های داستان تجدیدنظر 
کند. به عنوان مثال، »بی« با گذشت زمان در چشمان ما به 

یک شاهزاده جذاب و دوست داشتنی تبدیل می شود.
»تسانگ«، دیدگاهی نسبتاً واقع بینانه درباره جامعه مدرن 
چین و به ویژه عواقب فشار برای موفقیت بر جوانان ارائه 
می دهد. به نظر می رسد ورود به یک دانشگاه معتبر پس از 
آینده را تضمین  موفقیت حرفه ای  دبیرستان، که احتمالاً 
می کند، یکی از اهداف اصلی »کل« جامعه است. »والدین«، 
»مدرسه« و »دانش آموزان« در این ورطه حساسیت بالایی 
دارند تا حدی که هیچ چیز دیگری، مرتبط به نظر نمی رسد. 
»تسانگ« یادآور می شود که »والدین«، »مدرسه« هر دو از 
وظیفه اصلی خود كه مراقبت، پرورش و آموزش جوانان است 

دور شده اند.
ظهور تمام عناصر با ارزش فیلم در فهم درست عوامل آن 
نهفته است و این مهم در »روزهای بهتر« به حد بالای 
محیط  و  است  عالی  فیلم برداری  است.  رسیده  خود 
کلاستروفوبیکی که قهرمانان داستان از نظر روانشناختی در 
آن زندگی می کنند را هنرمندانه به تصویر می کشد. تاریکی 
در محیط مدرسه  نظر می رسد  به  که  نوری  و  خیابان ها 

دارای  که  می کند  ایجاد  کامل  پارادوکسی  است،  مسلط 
مفهوم ضمنی است، به نظر می رسد »تسانگ« با این تمهید 
می گوید: آنچه در روشنایی و تاریکی اتفاق می افتد بر خلاف 
تصور عام، خیلی متفاوت نیست. تدوین نیز عالی است. او 
سرعت نسبتاً دقیقی را به فیلم ارائه می دهد که کاملاً با 
فرم زیبایی شناسی آن مطابقت دارد. تدوین گر با جانشینی 
و هم نشینی انواع ابزارهای سینمایی نظیر فلاش بک  ها، به 
»تسانگ« این امکان را می دهد که شخصیت ها را بدون 
هیچ میانبری ارائه دهد. موسیقی عالی، فیلم را دقیق و 
نعل به نعل همراهی می کند و کاملاً در خدمت ایده محکم 
به مخاطب کمک  اینها  دارد. همه  برمی  قدم  »تسانگ« 

می کند تا لحظه به لحظه در روح شخصیت ها فرو برود.
اما نقطه اوج و فخر فیلم، مسترکلاس بازی »ژو دونگیو« و 
»جکسون یی« است که اجرایی ویران کننده دارند. دیدن ژو 
که در کادر دوربین گاهی سرحال به نظر می رسد اما توامان و 
از درون نابود شده است، نشان از توانایی های بالای بازیگری 
او دارد. چه او درک شخصی و درستی از نوع ضربه ای که 
نیان با آن روبرو شده است داشته باشد و یا خیر، ژو موفق 
شد تا آن احساس وحشت همیشگی را که ناشی از خشونت 
است، در ذهن مخاطب تزریق کند. او بخوبی این بار سنگین 
را تحمل و منتقل می کند و قلب جمعی مخاطب را با هر 

ضربه ای که تحمل می کند بارها و بارها می شکند.
»جکسون  یی« که عضو یک گروه موسیقی است و تجربه 
او نیز  بازی حرفه ای  نداشته است، عملکردی عالی دارد. 
همانند ژو، دستورالعملش عمدتاً فیزیکی است و نه از طریق 
گفتگو. این امر او را مجبور ساخت تا از طریق نگاه و سایر 
ابزارهای حرکتی ارتباط برقرار کند. صحنه ای وجود دارد که در 
آن هیچ کلمه ای بین نیان و بی رد و بدل نمی شود و آن ها 
فقط به یکدیگر نگاه می کنند. در همین میزانسن به ظاهر 

ساده، همزمان وجد، غم، شادی و ترس در نوسان است.
باشد  داشته  وجود  بهتر«  »روزهای  در  هم  ضعفی  اگر 
برمی گردد به تغییر مداوم در لحن و ژانر. این موضوع تقریباً 
اما روایت این فیلم،  در اکثر فیلم های خوب وجود دارد. 
شامل عناصری است که تغییراتی این چنینی را توضیح می 
دهد و مخاطب را قادر می سازد تا بار دیگر به داستان بازگردد.

طراحی نقشه در فیلم
برای لحظاتی به نظر می رسد که روزهای بهتر می تواند یک 
داستان عاشقانه و یا یک داستان انتقام محور استاندارد باشد. 
اشاره  این رویکرد  به  با وجود صحنه هایی که شاید  حتی 
کند، »روزهای بهتر« نه عاشقانه است و نه از جنس انتقام. 
»روزهای بهتر« با یک فیلم عاشقانه فاصله دارد. پاشنه فیلم 

بر روی آسیب روانی است که قلدری آن را ایجاد می کند.
برای  مداوم  مبارزه  حال  در  نیان«  »چن  قوس شخصیتی 
فراموش کردن قلدری، در ادامه دادن و رسیدن به هدف شکل 
می گیرد. »وی لای« موهای »چن نیان« را کوتاه می کند، 
فیلم او را ضبط می کند و او را تحقیر می کند. وقتی »شیائو 
بی« این موضوع پی برد، چشمانش از عصبانیت و انتقام 
می سوزد. »وی لای« مرده پیدا می شود و »چن نیان« مظنون 
اصلی می شود. با این حال، »بی« طرحی را ترسیم می کند 
و خودش را مقصر جلوه می دهد. در این مرحله است که 
فیلم با ذهن مخاطب بازی می کند. از طریق یک فلش بک، 
مشخص می شود که »چن نیان« به طور تصادفی و در پی 

عصبانیت آنی اتفاقی او را هل داده و می کشد.
در نیمه دوم فیلم، تمرکز از بررسی قلدری و فشارهای درسی، 
به تحقیقات پلیس در مورد قتل یک دختر نوجوان، تغییر 
فانگ(  )یین  ژنگ یی  کارآگاه مصمم  در حالیکه  می کند. 
تلاش می کند تا این زوج را به جنایت متصل کند، »شیائو 
با تمام تلاش خود سعی می کند بین خود و »چن  بی« 
نیان« فاصله بگذارد تا او را از هرگونه مشکلات بعدی دور 
کند و مخاطب پشت سرهم غافلگیر می شود. او به عنوان یک 
محافظ / استالکر ساکت در زندگی نیان نمایان شد و خیلی 

زود تبدیل به چیزی شبیه به یک حامی شد.

به شــکل  فیلــم  ایــن  در  خانــواده   
معکــوس و نومیــد کننده ای بــه نمایش 
در می آید. درست است که »چن نیان« 
تنها کســی اســت کــه نجابت پوشــاندن 
بدن دوســتش را دارد و یک عمل ساده 
انســانی را از خود بروز می دهد. اما این 
کمــک نمی کند که همه چیــز در خانه او 
عالی به نظر برسد و این عمل محصول 
تربیــت خانوادگــی وی باشــد. او توســط 
یــک مــادر تنهــا بــزرگ شــده کــه زندگــی 
خــود را بــا فــروش کالاهــای غیرقانونــی 
تأمیــن می کنــد و  همیشــه ســعی دارد 
تــا بوســیله فــرار، یــک قــدم جلوتــر از 

طلبکاران و پلیس باشد. 
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»فرهاد اصلانی« -سرپرســت دبیری فدراسیون تکواندو- در گفت وگویی اختصاصی با 
»دنیای هوادار« درخصوص شــرایط این روزهای تکواندو کشــور اظهار داشت: تکواندو 
پتانسیل بسیار بالایی  بین رشته های ورزشی ایران دارد که بی تردید، با مدیریت درست 

ظرفیت ها می توانیم این رشته را به جایگاه اصلی آن در عرصه بین المللی بازگردانیم.
وی در ادامه افزود: در اوایل ریاست هادی ساعی شاهد آن بودیم که همه طیف ها 
بدون هیچ چشم داشــتی وارد گود شدند و موفقیت های بی نظیری را رقم زدند، اما 
رفته رفته با سهم خواهی و فشار برخی جریان های منفعت طلب مسیر موفقیت ها با 
چالش هایی همراه شد. همچنین با عنایت به این مهم که از ابتدای دوران ریاست 
ایشان، از نزدیک تمام مسائل اجرایی فدراسیون را رصد کرده ام، با آگاهی کامل نسبت 
به شرایط موجود، اعلام می کنم که اگر مدیریت فدراسیون بخواهد، در ادامه راه نیز 
آماده خدمت به جامعه بزرگ تکواندو هستم.سرپرســت دبیری فدراسیون تکواندو 
خاطر نشان کرد: باید این مسئله را قبول کنیم که جراحی در امورات اجرایی درد دارد 
و باید خودمان را برای تحمل آن آماده کنیم. چشــم امید جامعه میلیونی تکواندو 
به انجام کارهای بزرگ و تغییرات بنیادین در فدراســیون است تا چراغ تکواندو در 
اقصی نقاط کشور روشن بماند. هادی ساعی اثبات کرده است که مرد روزهای سخت 
اســت اما انجام تمام امورات به وســیله یک نفر و به تنهایی کاری نشــدنی است. 

فدراســیون در شــرایط فعلی و با توجه به بالا رفتن قیمت ارز و نبود بودجه کافی با 
مشــکلات مالی روبهرو است که این مشکلات با مدیریت درست منابع و استفاده 
از ظرفیت های موجود مرتفع خواهد شد. به هرجهت امیدوارم امورات فدراسیون به 
شیوه ای پیش برود که موجب شود، پرچم مقدس ایران عزیزمان در جامعه بین الملل 
به اهتزاز در بیاید تا موجب خرسندی و غرور مردم شریف ایران گردد و آیندگان نیز 
از فدراسیون فعلی به نیکی یاد کنند.اصلانی در پایان صحبت های خود تصریح کرد: 
تکواندو ایران در سال های گذشته مسیر رو به پیشرفتی را طی کرد اما پس از آن رو 
به افول رفته است، حقیقتاً آینده تکواندو هم بستگی به تصمیمات حال حاضر دارد.

»سرپرست دبیری فدراسیون تکواندو« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد؛

ــردای تکواندو را تصمیمات امروز می سازد فـــــــ

لوگ د�ی

دداشت �ی

مسیر موفقیت شؤالیه در استقلال؛

از حاج فتــل »آجورلو«تر نشو!  دبیر تحریریه 

علیرضا آذربرزین

مسیر موفقیت »علی فتح الله زاده« در مدیریت باشگاه 
استقلالِ  که  چرا  نیست،  پیچیده  چندان  استقلال 
مدیریت  نیازمند  گذشته  سال های  مانندِ  نه  امروز 
»بمب محور« است و نه باید به سیستم »شعارگرایی« 
را  قدیم  فتح الله زاده  نه  یعنی  باشد؛  وابسته 
می خواهد که هیچ چشمه شهرتی قادر به سیراب 
 کردنش نبود و نه آجورلویی را می خواهد که تمام 
ضعف های مدیریتی اش را می خواست با پول جبران 
دوران و  آن  کند، هرچند مخرجِ مشترک حاج فتلِ 
حاج مصطفیِ اخیر تعدد وعده های فضایی شان بود 
که جز بازتولید هزینه های کلان و غرق  کردن بیشتر 

آبی ها در مشکلات حاصلی نداشت. 
آنتن  در  استقلال  مدیرعامل  نیست  نیازی  پس 
از ایجاد نو بانک و توکنِ هواداری بگوید، یا به 
میلیاردی   ۱۰۰۰ اسپانسر  جذب  وعده  بازیکنان 
بدهد و با حضور خیالی استقلال در متاورس و 
ورزشگاه مجازی شعار دهد که حتی تلفظ درست 
نام آن را هم نمی داند، استقلال برای برون رفت از 
بحران فعلی، باید طرحی نو و کوتاه مدت دراندازد 
تا در وهله نخست، در کم ترین زمان ممکن ضعف 

ابزاری تیم را با خرید بازیکن)های( مدنظر ساپینتو 
برای  برطرف کند و سپس طی فرایندی اصولی، 
ایجاد منابع درآمدزایی با برند استقلال فرصت ایجاد 
برنامه ریزی  یک  به  ملزم  اینها  اگرچه همه  کند. 
سردرگمی های  و  ناکارآمدی  از  که  است  صحیح 
را  استقلال  که  بسازد  ایده هایی  باشگاه،  فعلی 
بازسازی کند. البته همۀ اینها در شرایطی ست که 
فتح الله زاده بخواهد از حاج فتلی که سراغ داریم، 

آجورلوتر نباشد.

 از دزدیدن ماشین »اسپالتی« تا ساختن 
مدعی اول سری آ؛

ناپولی به سرعت در راه قهرمانی 

ماشین  گذشته  سال  ناپولی  هواداران  وقتی  شاید 
»لوچیانو اسپالتی« را دزدیدند تا او ناپل را ترک کند، 
هیچوقت بیشتر از اکنون از کار خود پشیمان نباشند 
و از مدیران باشگاه که اسپالتی را نگه داشتند نیز، 
احساس رضایت نکنند. اسپالتی، ناپولی را با فروش 
چند ستاره بزرگ از جمله کولیبالی به چلسی و چند 
بازیکن دیگر یک دست کرد و تیمش را بنا به افکار 
خود که دوندگی بسیار زیاد، جنگندگی و پرسینگ 
شدید باشد، بست. ناپولی در این فصل در ۲۰ بازی 
فقط ۷ امتیاز از دست داده که تنها شکست آن ها 
مقابل اینتر بوده و اکنون با ۵۳ امتیاز و با فاصله 
۱۳ امتیازی با تیم دوم به سرعت به سوی قهرمانی 
زده  گل   ۴۸ با  ناپولی  حمله  خط  می روند.  پیش 
بهترین خط حمله لیگ ایتالیاست و با ۱۵ گل خورده 
دارای بهترین خط دفاعی نیز بوده است. همچنین 
میانگین گل زده آن ها 2.4 بوده که یک رکورد عالی 
برای شاگردان اسپالتی است و ۸ کلین شیت هم 
دروازه بان آن ها در کارنامه خود دارد. ویکتور اوسیمن 
با ۱۴ گل زده در صدر رده بندی بهترین گلزنان سری 
گل  پاس   ۸ با  هم  کواراتسخلیا  ویکتور  و  است  آ 
درخشان  عملکرد  با  بنابراین  است.  گلساز  بهترین 
ناپولی و نتایج ضعیف رقبا، چیزی تا فتح اسکودتو 

برای شاگردان اسپالتی باقی نمانده است!

واکنش برزگر به تغییر وزن احتمالی قاسم پور؛

 اگر بدون کار کارشناسی باشد
 به او لطمه خواهد زد

تغییر وزن کامران قاسم پور برای حضور در المپیک ۲۰۲۴ 
رسانه های  داغ  سوژه های  مهمترین  از  یکی  به  پاریس 
ایران تبدیل شده است. برخی از کارشناسان باور دارند که 
قاسم پور باید در وزن ۸۶ کیلوگرم با یزدانی رقابت کند و 
منتخب این کشتی به پاریس اعزام شود اما در سوی دیگر 
برخی این مساله را برجسته خواهند کرد که قاسم پور توان 
مدال آوری را در دسته ۹۷ کیلوگرم دارد و می تواند امید 
فتح سکوی المپیک در قلب اروپا باشد. احسان امینی 
مربی تیم ملی در واکنش به تغییر وزن احتمالی برخی 
از آزادکاران گفت: تا پایان مسابقات جهانی ۲۰۲۳ هیچ 
برای  از آن کشتی گیران خود  بعد  نداریم و  تغییر وزنی 

جابجایی وزنی تصمیم خواهند گرفت.
تکذیب تغییر وزن احتمالی برخی از ملی پوشان از سوی 
امینی پایانی بر معمای وزنی کامران قاسم پور در المپیک 
۲۰۲۴ نبود. برخی باور دارند که دارنده مدال طلای قهرمانی 
۲۰۲۲ جهان در وزن ۹۲ کیلوگرم تمرینات خاصی برای 
شرایط  به  رسیدن  دنبال  به  و  کرده  وزن شروع  افزایش 
مطلوب در وزن ۹۷ کیلوگرم است. وزنی که قاسم پور در 
نخستین تجربه خود ناکامی را در آن تجربه کرد. آزادکار 
وزن ۹۲ کیلوگرم ایران در جام جهانی کشتی آزاد در آمریکا 

برابر کایل اسنایدر شکست خورد.
احتمالی  وزن  تغییر  آسیب شناسی  با  برزگر  منصور 
قاسم پور گفت: من کشتی قاسم پور را از نزدیک ندیدم و 
نمی توانم به صراحت درباره او اظهار نظر کنم اما واقعیتی 
که وجود دارد این است اگر این تصمیم احساسی و بدون 
کار کارشناسی باشد به آینده این قهرمان لطمه خواهد زد. 
برای تغییر و افزایش وزن باید فاکتورهای زیادی در نظر 

گرفته شود تا ورزشکار کمتر آسیب ببیند.

یادداشت

نقل قول

محسن بهره دار

محض اطلاع

پیشنهاد اینتر برای جذب 
کاپیتان ناکام یونایتد

جزییات قرارداد میلیون دلاری 
پرسپولیس با مهاجم جدید

آرسنال در مسیر امضای 
قرارداد با هافبک چلسی

  آرســنال در مسیر امضای قرارداد با جورجینیو 
حرکت می کند و حالا شــانس رقــم خوردن این 
انتقــال زیاد به نظر می رســد. توپچی ها پذیرفته 
اند که دیگر شانسی برای جذب مویسس کایسدو 
از برایتــون ندارند و به همیــن دلیل پروژه جذب 
جورجینیو را به ســرعت جلو می برند. آرســنال و 
چلسی بر ســر رقم انتقال در حال مذاکره هستند 
و ایــن مذاکرات طی ســاعات پایانی ددلاین نقل 
و انتقــالات هم ادامه خواهد یافــت. جورجینیو 
مشــکلی با انتقال به آرســنال ندارد و آماده است 
تا به محض به توافق رسیدن دو باشگاه، در تست 
پزشــکی توپچی ها حاضر شــود. میــکل آرتتا به 
شــدت بازی این بازیکن را می پسندد و از عوامل 

اصلی این مذاکرات به حساب می آید.

 مگوایر پس از اشــتباهات متعددی که در فصل 
گذشته در ترکیب شــیاطین سرخ داشت به شدت 
از ســوی هواداران این تیم و همچنین کارشناسان 
مــورد انتقاد قرار گرفــت و کار حتی تا جایی پیش 
رفت که تهدید به بمب گذاری خانه اش باعث شد که 
پای پلیس هم به این ماجرا باز شــود. حضور اریک 
تنهــاخ روی نیمکت یونایتد به معنای خداحافظی 
این مدافع انگلیســی با ترکیب اصلی این تیم بود، 
چــرا که این مربی هلندی اعتقادی به ســبک بازی 
او نــدارد و در اکثر دیدار ها ترجیح داده که او را روی 
نیمکت قرار دهد. حالا روزنامه دیلی میل خبر داده 
که اینتر پیشنهادی را برای انتقال قرضی مگوایر به 
سن ســیرو در پنجره نقل و انتقالات زمستانی و تا 

پایان فصل جاری ارائه کرده است.

  مهاجم برزیلی تازه وارد پرسپولیس با مبلغ بسیار 
بالایــی راهی این تیم شــد. لئاندرو پریــرا تنها خرید 
زمســتانی فصل جاری پرسپولیس در حالی به تهران 
سفر می کند که قرارداد قابل توجهی را امضا کرده است. 
او که پس از جدایی ناگهانی یورگن لوکادیا برای تقویت 
خط حمله پرسپولیس جذب شده است برای نیم فصل 
جاری مبلغ ۴۰۰ هزار دلار و همچنین برای فصل آینده 
۷۰۰ هزار دلار دریافت خواهد کرد. پریرا آپشن هایی را 
نیز برای میزان حضور در مسابقات و تعداد گل هایش 
با پیراهن پرسپولیس در نظر گرفته است که به صورت 
مکتوب در قرارداد گنجانده شده است. قرارداد پریرا پس 
از تســت های پزشکی این بازیکن در تهران به امضای 
رضا درویش می رســد تا یکی از گران قیمت های حال 

حاضر فوتبال باشگاه های ایران لقب بگیرد.

سوژه مکث

»بازگشت همه به سوی اوست«
غم از دست دادن مادر سخت و جانکاه است و محسن یوسفی عزیز بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه های راه آهن، دارایی و... نیز در غم از دست دادن مادر 
گرامی خود به سوگ نشسته است، محسن جان دوست و برادر عزیزم، من و اعضای تیم فوتبال پیشکسوتان راه آهن خود را شریک غم شما می دانیم و برای آن مرحومه 
از خدای مهربان علو درجات و بهشت برین آرزومندیم و برای حضرتعالی و خانواده های داغدار صبر و شکیبایی مسئلت داریم. روحش شاد یادش همواره گرامی باد
نادر فریادشیران



روزنامه

77 ورزشی
پیام جدید »کارلوس کی روش« بوی خداحافظی می دهد

کارلوس کی روش، سرمربی پرتغالی ایران در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر با انتشار پیامی در اینستاگرام نوشت: »وقتی که سفر 
جدیدی را آغاز می کنم، خاطرات زیادی وجود دارد که با افتخار آن ها را نگه خواهم داشت. مایلم از بازیکنان فوق العاده ام 
تیم  و »میراث  از من  فوتبال و همه کسانی که  فدراسیون  ایرانی ام،  وفادار  کادر  قدردان زحمات  تیم ملی تشکر کنم.  در 
ملی« حمایت کردند، هستم. از همه هواداران بابت حمایت و الهام بخشی در این چند سال تشکر می کنم. به امید آینده«

شماره 1222 -چهار شنبه  12 بهمن 1401

المپیک مارسی به دنبال 
جذب »سردار آزمون«

 المپیــک مارســی مذاکــرات خــود بــا 
بایرلورکوزن برای جذب ســردار آزمون را آغاز 
کرده اســت و مــی خواهــد او را به صورت 
دائمی به خدمت بگیرد. مارســی قصد دارد 
در آخرین روز نقل و انتقالات زمستانی یک 
مهاجم جدید جذب کند و آزمون یکی از 3/2 
گزینه مدنظر آنها به حســاب می آید. لویک 
تانــزی، خبرنگار معتبر فرانســوی از اکیپ 
نیز گزارش داد آزمون مشــکلی با انتقال به 
مارســی ندارد و اکنون این باشگاه فرانسوی 
باید بــا لورکوزن که حاضر نیســت مهاجم 
ایرانی خــود را به صورت قرضی واگذار کند، 
به توافق برســد. جذب آزمون با رقمی کمتر 
از 1۰ میلیون یورو ایده مدیران مارسی است.

امیدوارم به سطح »مهدی 
طارمی« برسم

 باشگاه پورتوی پرتغال در راستای تقویت 
خط حملــه اش لوان بریتوی 2۰ ســاله و 
اهل برزیل را با قــرارداد قرضی 18 ماهه و 
بند خرید قطعــی ۴.5 میلیون یورویی از 
فلومیننسه خرید. مهاجم جدید پورتو پس 
از پیوستن به این تیم پرتغالی گفت: این 
یک لحظه بی نظیر در زندگی ام است. بسیار 
خوشحالم که به پورتو پیوستم و امیدوارم 
بتوانم برای هواداران این تیم شادی زیادی 
به ارمغان بیاورم. طارمی و اوانیلسون برای 
من الگو هستند و امیدوارم از نظر فنی به 
سطح آنها برسم. من مهاجمی هستم که 
همیشــه سعی می کنم با زدن گل و پاس 

گل به تیمم کمک کنم.

پاری سن ژرمن به جذب 
»حکیم زیاش« نزدیک شد

  بــه گزارش فابریتزیو رومانو، مذاکرات 
پاری ســن ژرمن با چلســی برای جذب 
حکیــم زیاش بــه مرحله پیشــرفته ای 
رسیده و این بازیکن 29 ساله نیز پذیرفته 
راهــی پــی اس جی شــود. مذاکرات دو 
باشگاه برای رسیدن به توافق نهایی روی 
فرمــول انتقال ادامه پیدا می کند. لویک 
تانــزی از اکیپ نیز گزارش داد در صورت 
انتقال قرضــی زیاش، پاری ســن ژرمن 
مــی تواند بودجه باقی مانده خود را برای 
جذب میلان اشکرینیار، مدافع اینتر خرج 
کند. به این ترتیب، حکیم زیاش، وینگر 
مراکشــی چلســی به احتمال زیاد راهی 

پاری سن ژرمن می شود. 

رسمی؛ »سوفیان بوفال« به 
الریان قطر پیوست

  باشــگاه آنژیــه فرانســه از طریــق 
صفحه توئیتر خود رســما اعلام کرد با 
الریان برای انتقال ســوفیان بوفال به 
توافق رســیده و این بازیکن 29 ساله 
مجوز ســفر به قطر در روز ســه شنبه 
به منظور پشت ســر گذاشتن مراحل 
عقــد قرارداد را خواهد داشــت. بوفال 
کــه تاکنون 39 بــار بــرای تیم ملی 
مراکش به میدان رفتــه )6گل ملی(، 
در 13 بازی از این فصل لوشــامپیونه 
آمــار ۴ گل و 3 پاس گل را ثبت کرده 
اســت. به مبلغ و جزئیات این انتقال 
در رسانه های عرب و یا فرانسوی زبان 

اشاره نشده است.

شکست بارسلونا در راه 
جذب »ژائو کانسلو«

 بایرن مونیــخ در طی یک انتقال ناگهانی 
و حرکتــی بســیار ســریع، موفــق شــد با 
منچسترســیتی و ژائو کانســلو بر ســر یک 
انتقال قرضی تا پایان فصل همراه با بند خرید 
اختیاری ۷۰ میلیون یورویی به توافق برسد. 
کانسلو که اکنون برای تست های پزشکی در 
مونیخ حضور دارد، انتظار مــی رود به زودی 
بــه طور رســمی از او به عنــوان خرید جدید 
باواریایی ها رونمایی شود. اما گویا این تنها 
بایــرن مونیخ نبوده که بــه دنبال جذب ژائو 
کانسلو در ژانویه بوده و بارسلونا نیز به او علاقه 
داشته است. بایرن به دلیل مصدومیت نصیر 
مزروعــی و احتمال جدایــی بنجامین پاوار، 

برای این انتقال بسیار سریع عمل کرد.

 »انزو فرناندز« در یک قدمی 
آبی پوش شدن

 چلسی پیشنهادی به ارزش کمی بیش 

از 1۰5 میلیون پوند برای جذب انزو فرناندز 
ارائه کــرده که این رقم با مبلــغ بند آزاد 
ســازی قرارداد این هافبــک آرژانتینی با 
بنفیکا همسان است. با این حال باشگاه 
انگلیســی می خواهد این رقم را در چند 
بخش )یــک پرداخت مهــم در ابتدا و 5 
پرداخت در آینده( بپردازد و این موضوعی 
است که باید در مورد آن با باشگاه پرتغالی 
مذاکره کند. چلســی خوشبین است که 
مقــدار این پیشــنهاد و همچنین تمایل 
فرناندز بــرای انتقال به اســتمفوردبریج، 
در نهایت روی کاســتا، رئیــس بنفیکا را 

متقاعد به فروش او می کند.

بارسلونا مشتری »سفیان 
آمرابات« شد

  ســفیان آمرابات یکی از ستاره های جام 
جهانــی 2۰22 بود کــه در ترکیب تیم ملی 
فوتبال مراکش بازی های درخشــانی را به 
نمایش گذاشــت. این بازیکن مراکشی در 
فیورنتینا بازی می کند و مشــتریان زیادی 
پیدا کرده اســت به طوری که از لیورپول و 
اتلتیکو مادرید به عنوان دو مشــتری بزرگ 
او یاد می شد. روزنامه اسپورت اسپانیا اعلام 
کرد که بارسلونا هم به جذب این بازیکن ابراز 
علاقه نشان داده است و در تلاش است که 
بتواند او را به صورت قرضی و تا پایان فصل 
جاری جذب کند. آمرابات در فصل جاری 1۷ 
بازی برای فیورنتینا انجام داده است که 1۴ 

بازی آن در ترکیب اصلی بوده است.

 »گتوزو« از والنسیا 
اخراج شد

   ســرانجام باشگاه والنســیا اسپانیا به 
خاطر کسب نتایج ضعیف تصمیم گرفت 
مربی ایتالیایی خود را اخراج کند. والنسیا 
در فصل جاری عملکــرد خوبی با هدایت 
گتوزو نداشــته اســت و بر همین اساس 
تصمیــم گرفت کــه این ســرمربی جوان 
ایتالیایی را از کار برکنار کند. والنسیا با 2۰ 
امتیاز از 2۰ بــازی در رده چهاردهم جدول 
رده بنــدی رقابت های لالیگا قرار دارد و این 
نتایج ناامیدکننده باعث شــد تا سرمربی 
ایتالیایــی از کار برکنار شــود؛ بدون آنکه 
جایگزین او انتخاب شــود. گتوزو در سال 
2۰22 هدایت والنســیا را بر عهده گرفت و 

نتوانست عملکرد مطلوبی داشته باشد.

مخالفت لالیگا با ثبت 
قرارداد »مارکوس آلونسو«

 لالیگا درخواســت ثبت قــرارداد جدید 
مارکوس آلونسو با باشگاه بارسلونا را رد کرد 
چرا که کاتالان هــا در این صورت مرتکب 
تخلف طبق قوانین مالی می شوند. آلونسو 
قرارداد جدید را با باشــگاه بارســلونا امضا 
کرد. طبق این قرارداد او تا پایان فصل 2۴-

2۰23 با آبی اناری هــا خواهد بود. با این 
حــال اما طبق گزارش های اخیر، لالیگا به 
دلیل نقض قوانین فرپلی مالی، فرایند ثبت 
قرارداد این بازیکن 32 ساله را متوقف کرده 
اســت. آلونسو تابستان گذشته با بارسلونا 
قرارداد امضا کرد. او به دلیل مشکلات مالی 
باشگاه در آن زمان با قراردادی یک ساله با 

کاهش دستمزد موافقت کرد. 

با قراردادی قرضی؛ »پاپه گیه« 
به سویا پیوست

  پاپه گیه، هافبک سنگالی به صورت 
قرضــی و بدون بنــد خرید از المپیک 
مارســی راهی سویا شد. باشگاه سویا 
اعلام کرد پاپه گیه را به صورت قرضی 
و تا پایان فصل 23/2۰22 از مارسی به 
خدمت گرفته اســت. این هافبک 2۴ 
ساله و 189 ســانتی متری که سابقه 
بازی در تیم ملی زیر 19 ســال فرانسه 
را دارد، تصمیم به بازی برای تیم ملی 
بزرگســالان ســنگال گرفت و تاکنون 
15 بار با لبــاس این تیم میدان رفته 
اســت. گیه در 1۰۰ بازی برای مارسی 
 نیــز آمار ۴ گل و 3 پاس گل را از خود

 ثبت کرد.
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 افزایش اعجاب آور قیمت گوشت تنها در یک دهه
چند؟ گوشت  کیلو  یک 

معاون وزیر جهاد 
کشاورزی در حالی 

وعده کاهش قیمت 
گوشت را داده است که 

بررسی ها نشان می دهد 
رکوردشکنی قیمت 

گوشت همچنان ادامه 
دارد.

ارزیابی ها نشان می دهد 
بهای هر کیلو گوشت 

گوسفندی در یک دهه 
حداقل ١۴ برابر افزایش 

را تجربه کرده و از قیمت 
١۴ هزار تومان به قیمت 
حداقل هر کیلو ١٩۶ هزار 

تومان رسیده است.
بر اساس این گزارش 

فعالان بازار نیز از سقوط 
آزاد مصرف گوشت در 

ایران خبر می دهند.
افزایش شدید قیمت 

گوشت در روزهای اخیر 
سبب شده خرید این 
کالای پروتئینی بیش 

از پیش کاهش یابد تا 
جایی که رییس اتحادیه 

گوشت گاوی پیش از این 
از کاهش صد در صدی 
مصرف خبر داده است.

رییس سازمان 
دامپزشکی وعده داده 
است قیمت هر کیلو 

گوشت در آینده نزدیک با 
آغاز واردات ، بین ١٠٠ تا ١۵٠ 

هزار تومان کاهش یابد .
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